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VRAGEN EN ANTWOORDEN 

 

Het verkiezingsdebat van 23 september 2024 werd spijtig genoeg geannuleerd. De lezers van 
deze nieuwsbrief kregen echter de kans om vóór het verkiezingsdebat vragen voor de politici 
in te sturen. We ontvingen heel wat concrete vragen die we hebben gebundeld. Aan de ver-
tegenwoordigers van de lijsten die zich voor het debat hadden ingeschreven, hebben we dan 
gevraagd om schriftelijk op al die vragen te antwoorden. In deze nieuwbrief publiceren we de 
vragen en de antwoorden. Een alternatief dat voor meer senioren meer informatie biedt. 
Twee lijsten schreven zich niet in voor het debat (Rachid voor U en Union Francophone) en 
komen dus ook niet voor bij de antwoorden. (bm) 
 

 

Hoe zien jullie, na de afschaffing van de adviesraden, de samenwerking met de nieuw 

opgerichte verenigingen zoals Seniorennet, RIS (= Rechtvaardig in Samenwerking) en 

Cultuurplatform? Hoe kan in de huidige omstandigheden de werking  

van verenigingen geoptimaliseerd worden? 

 

 
Denk Dilbeek - Wij koesteren en respecteren vrijwilligers en verenigingen en beschouwen hen als echte part-
ners die het beleid mee vorm geven én uitvoeren. Wij willen de structurele participatie via adviesraden (zoals 
Seniorennet, RIS en Cultuurplatform) en dorps- en wijkraden herstellen en versterken en zo afstappen van de 
zuivere individualisering van participatie. Zo brengen we terug langetermijnvisie, verantwoordelijkheid en een 
brede expertise rond de tafel. De betrokken vrijwilligers zijn voor ons onmisbare bruggen tussen het bestuur en 
de samenleving. De rol van deze vaste adviesorganen is voor ons een belangrijke aanvulling naast een meer pro-
jectgerichte aanpak, waarin we graag breder alle inwoners betrekken bij wat directe impact heeft op hun leef-
wereld.  
We willen het budget voor subsidies die de basiswerking van verenigingen ondersteunen, herstellen. We kiezen 
voor een open systeem waar verenigingen zeker zijn van waar ze op kunnen rekenen (waarde van een punt) en 
niet in concurrentie moeten treden met anderen. De vermindering van de subsidies met 25% draaien we te-
rug. We herzien de huurprijzen voor gemeentelijke lokalen en terreinen zodat de prijzen opnieuw haalbaar wor-
den voor verenigingen die het door die tarieven nu financieel moeilijk hebben (bijvoorbeeld toneelverenigin-
gen). We maken daarom een onderscheid tussen repetities, trainingen, … en winstgevende activiteiten, maar 
vinden ook dat inwoners van Dilbeek voordeliger moeten kunnen huren dan commerciële bedrijven.  
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Vooruit Dilbeek - Vooruit wil de adviesraden terug invoeren. Tal van zaken werden gewoon afgeschaft en groe-
pen werden totaal genegeerd door het huidige bestuur: milieuraad, compostmeesterwerking, jeugdraad (die er 
uiteindelijk zelf de brui aan gaf). Wij willen terug een wederzijdse dialoog tussen bestuur en ALLE Dilbeekse 
“stakeholders” en tijdens evenementen zou er voor hen plaats moeten zijn voor een stand of optreden indien 
zij dat wensen. Wij vinden het ook de taak 
van de gemeente om een kalender op te 
stellen van de activiteiten van al deze part-
ners: nu moeten zij zelf hun info gaan plaat-
sen op “UitinDilbeek” waardoor de info ver-
spreid is en onvolledig. 
 

 

N-VA Lijst van de burgemeester - De ma-
nier waarop N-VA de samenwerking met 
deze nieuw opgerichte verenigingen ziet 
heeft Schepen voor Senioren David De 
Freyne duidelijk geïllustreerd met de op-
richting van Seniorennet Dilbeek vzw. Niet alleen heeft hij samen met het bestuur voor de nieuwe vereniging 
de statutaire verplichtingen mee in orde gebracht. Er werd door het bestuur ook opdracht gegeven om tot een 
samenwerkingsovereenkomst te komen tussen de gemeentelijke diensten en Seniorennet Dilbeek vzw die in-
tussen ook werd ondertekend door alle deelnemers. Wat betreft het optimaliseren van de werking van de be-
treffende vereniging is het natuurlijk aan de vereniging zelf om daarin de eigen keuzes te maken. Deze vereni-
gingen zullen net als andere verenigingen in 2025 ook kunnen erkend worden en gebruik maken van alle finan-
ciële en materiële voordelen die andere verenigingen genieten. Waar samenwerking voor zowel de vereniging 
als de gemeente een meerwaarde kan zijn, maken we hier ook gebruik van. Dit staat ook in de samenwerkings-
overeenkomst met Seniorennet Dilbeek vzw omschreven.   
 

 

Imagin, Christiaan Verhelst - Iedereen voelt de strategie om wat van de burger komt onder de mat te vegen, 
onder het voorwendsel dat die aanbreng tot vertraging en stilstand leidt. Niets is minder waar op voorwaarde 
dat de democratie consequent wordt toegepast. De functie van de gemeenteraad is niet het tot vervelens toe 
aanhoren van door de administratie besliste zaken maar deze van zich onder de burgers te mengen en proactief 
met de burgerraden te overleggen. Dit van in het prille begin van de projecten, niet alleen van deze die door 
het bestuur worden aangebracht maar vooral van de voorstellen die ontstaan uit de ervaring en de verbeelding 
van de burger. Laat ons de gemeenteraad, waarin ook de oppositie vertegenwoordigd is, afstoffen in de plaats 
van rechtstreeks met ons huiswerk naar het College te stappen waar het in de onderste schuif belandt. Hiervoor 
zijn wel gemotiveerde gemeenteraadsleden nodig, niet van het soort dat op iets anders uit is. 
 

 

Vlaams Belang - Het nieuwe participatiemodel zorgt voor minder inspraak van burgers en moet dus herzien 
worden. Het programma van Vlaams Belang Dilbeek voorziet, naast echte participatie en echt rekening houden 
met adviezen van de burgers die zo mee het lokale beleid sturen, in de heropstart van de raden. Zij zijn het best 
geplaatst om advies te verlenen aan het bestuur aangezien ze zeer veel verenigingen en burgers vertegenwoor-
digen. Het bestuur moet hier dan ook binnen een korte termijn een antwoord op geven. 
 

 

Blauw Dilbeek - Na de afschaffing van de adviesraden is het belangrijk dat de gemeente blijft inzetten op een 
constructieve en open dialoog met de nieuwe verenigingen zoals Seniorennet, RIS en het Cultuurplatform. Deze 
verenigingen vertegenwoordigen belangrijke doelgroepen en vormen een waardevolle bron van inzichten en 
expertise. Om de samenwerking te optimaliseren, stellen we voor om een flexibel overlegplatform op te richten 
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waarin deze verenigingen op regelmatige basis met het gemeentebestuur kunnen samenzitten. Door open com-
municatie, regelmatige samenwerking en voldoende ondersteuning, kunnen we ervoor zorgen dat deze nieuwe 
verenigingen, ondanks het wegvallen van de adviesraden, een sterke en positieve invloed blijven uitoefenen op 
het gemeentelijk beleid en het gemeenschapsleven in Dilbeek.  
 

 
PVDA Dilbeek - We willen de seniorenverenigingen maximaal vanuit de gemeente ondersteunen en zijn voor 
het terug invoeren van adviesraden. Onze bezorgdheid is dat de afschaffing van de adviesraden wordt gemoti-
veerd door de kosten en dat dit weer een besparingsmaatregel is. Er zou bovendien een jaarlijkse (financiële) 
audit moeten zijn van de nieuwe verenigingen om ons ervan te vergewissen dat het geld goed besteed wordt. 
 

 

Waarom werd in Breugheldal de dagopvang afgeschaft?  

Waarom wordt die niet opnieuw ingevoerd?  

Er zijn geruchten dat Breugheldal zal geprivatiseerd worden. Kloppen die geruchten?  

Zijn de plannen om Breugheldal te vernieuwen definitief opgeborgen?  

Welke maatregelen zijn volgens uw partij nodig om voldoende goede en  

toegankelijke zorg voor ouderen te blijven voorzien? 
 

 

Vlaams Belang - Het is voor ons van groot belang dat Breugheldal in het beheer van de gemeente blijft en dat 
terug in de nodige middelen wordt voorzien om het woonzorgcentrum zo snel mogelijk te laten voldoen aan 
alle huidige normen. Verder moet er op korte termijn werk worden gemaakt van het uitvoeren van de plannen 
die opgemaakt waren om een gedeelte af te breken en weer op te bouwen volgens de hedendaagse noden. 
Daarbij is ‘kleinschalig genormaliseerd wonen’ zeker het streefdoel. De nodige middelen, waarin reeds werd 
voorzien bij het begin van de vorige beleidsperiode (20 miljoen), moeten dan ook opnieuw geïnvesteerd worden 
in een vernieuwd woonzorgcentrum.  
Dilbeek is één van de grootste gemeenten van Vlaams-
Brabant en was fier dat het één van de eerste dagop-
vangcentra van de hele regio had. Het kan niet voor 
Vlaams Belang dat mantelzorgers hun zorgbehoevende 
partner nu naar Sint-Pieters-Leeuw moeten brengen. De 
dagopvang moet dan ook zo snel mogelijk terug worden 
opgestart in Breugheldal. 
 

 

Vooruit Dilbeek - Als er zoveel geld gaat naar de aan-
koop van camera’s (1 miljoen euro), een nieuwe atletiek-
piste (totale kostprijs ons niet bekend) en allerlei studie-
bureaus en consulenten (nog eens 1 miljoen euro), dan 
moet je bepaalde posten schrappen. De huidige meerderheid koos ervoor om in het sociale luik te schrappen 
(dagcentrum en renovatie Breugheldal vielen uit de boot). Er is nu wel een samenwerking met de dagopvang in 
Sint-Pieters-Leeuw maar dat is voor de toekomst onvoldoende. Iedereen weet dat senioren best zo lang moge-
lijk thuis verblijven/verzorgd worden en dat dit hun gezondheid, mentaal welzijn en zelfredzaamheid verhoogt. 
Vermits bij Vooruit de zorg één van onze speerpunten is, willen wij de herinvoering van de dagopvang. Vooruit 
vindt tevens dat het een kerntaak is van een gemeente om zelf zorg en opvang aan te bieden. Bij privatisering 
van deze sector loopt het vaak mis doordat de privésector enkel een zo hoog mogelijke winst nastreeft en zo 
de prijzen de hoogte induwt en er aan de senioren niet altijd goede zorg wordt aangeboden. De wachtlijst bij 
Breugheldal bewijst dat mensen bewust kiezen voor een betaalbare maar toch kwaliteitsvolle opvang. 
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Denk Dilbeek - Dat was voor ons een onbegrijpbare beslissing. Bovendien werd de drogreden gehanteerd van 
de renovatie van Breugheldal, terwijl men enkele weken later dat project ook schrapte. De keuze was dus vooral 
financieel ingegeven. Wij bekijken ouderenzorg niet zuiver financieel maar willen in Dilbeek een brede waaier 
aan mogelijkheden bieden aan ouderen wanneer volledig zelfstandig wonen moeilijk wordt, van zorgzame buur-
ten over dagverzorging tot woonzorg. We willen dus zo snel mogelijk het dagverzorgingscentrum opnieuw in-
richten waar de dag van hulpbehoevende inwoners een waardevolle invulling krijgt en mantelzorgers even res-
pijt krijgen. En we zorgen ook voor satellieten van deze werking in de andere deelgemeenten, bij voorkeur via 
samenwerkingen.  
We vinden het ook belangrijk om via een eigen woonzorgcentrum in te zetten op betaalbaarheid, een waarde-
volle woonvorm en verbinding met andere sectoren op de Keperenberg. Breugheldal privatiseren is voor ons 
dus niet aan de orde. Wij maken wel werk van een nieuwbouw voor Breugheldal met een transformatie naar 
kleinschalige, huiselijke zorg (kleinschalig genormaliseerd wonen).  
 

 

Blauw Dilbeek - De afschaffing van de dagopvang was noodzakelijk in het kader van de nieuwbouw van het 
centrum. Toen bleek dat slechts een klein aantal gebruikers uit Dilbeek zelf afkomstig was en we besloten dat 
het niet de taak van het Dilbeekse bestuur is om mensen van buiten de gemeente op te vangen, werd besloten 
de dagopvang niet te heropenen. Voor de Dilbeekse gebruikers werd echter snel een uitstekend alternatief 
gevonden. 
Er zijn op dit moment geen concrete plannen voor de privatisering van Breugheldal. Toen we geconfronteerd 
werden met het enorme budget dat nodig zou zijn voor de vernieuwbouw, werd deze optie wel eens geopperd, 
maar er zijn door het huidige bestuur geen stappen in die richting ondernomen of initiatieven genomen. Het zal 
aan het volgende bestuur zijn om de beslissingen te nemen over de bouw of renovatie van het centrum. 
Op dit moment zijn er geen nieuwe maatregelen nodig voor het waarborgen van goede en toegankelijke zorg 
voor ouderen. De zorg is vandaag verzekerd en 
komt niet in het gedrang.  
 

 

PVDA Dilbeek - Ouderen zijn geen economische 
last. Het zijn mensen met veel kennis en levens-
ervaring. Ze hebben recht op een volwaardige 
deelname aan de samenleving. Daar is een sterk 
sociaal beleid voor nodig. Wij streven voor meer 
investeringen in Breugheldal, zonder winstoog-
merk, want ouderenzorg is geen koopwaar. 
PVDA is dan ook absoluut tegen het privatiseren 
van Breugheldal. Wij zitten nog niet in de ge-
meenteraad, maar we gaan er alles aan doen om de privatisering tegen te gaan. De praktijk toont dat het pri-
vatiseren van ouderenzorg een slechtere dienstverlening als resultaat heeft en voor hogere facturen zorgt. 
Bovendien willen wij veel meer investeren in publieke ouderenzorg. Vandaag wordt er door het huidige ge-
meentebestuur fors bespaard waardoor de factuur wordt doorgeschoven naar de ouderen zelf, en hun families. 
Wij pleiten voor kwalitatieve en betaalbare ouderenzorg en we zijn tegen de afschaffing van de dagopvang. 
PVDA is de enige partij die met concrete voorstellen afkomt om in te gaan tegen de besparingslogica van de 
traditionele partijen en voldoende te investeren in een ouderenzorg die kwalitatief, toegankelijk en betaalbaar 
is. Zo pleiten we voor een eerlijke fiscaliteit in Dilbeek, waarbij de grote bedrijven die hoge winsten maken meer 
gemeentelijke belastingen betalen en de kleine bedrijven minder. Op die manier kunnen we meer investeren 
in publieke zorg en maken we ook komaf met alle verdoken belastingen die mensen betalen via bijvoorbeeld 
de verhoging van de prijs van restafvalzakken. 
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N-VA Lijst van de burgemeester - De beslissing om het dagopvangcentrum te sluiten was gebaseerd op 3 ele-
menten. Het dagopvangcentrum had een te lage gemiddelde bezetting van 9 gebruikers per dag en jaarlijks 
verlies van 150.000 euro. Omgerekend meer dan 15.000 euro per jaar per gebruiker. Men kampte met opera-
tionele problemen inzake personeel en de nieuwe normering van het woonzorgdecreet. Op het moment van 
de beslissing gingen we er op basis van de verstrekte informatie aan het bestuur nog steeds van uit dat het 
dagverzorgingscentrum moest plaatsmaken om de nieuwbouw te kunnen realiseren. Nadat duidelijk werd dat 
de nieuwbouw niet zou gerealiseerd worden, was opnieuw openen geen optie. Er waren reeds afspraken met 
andere partners om de Dilbeekse gebruikers van het dagverzorgingscentrum op te vangen. De overige twee 
argumenten inzake personeel en kost per gebruiker waren ongewijzigd. Samen met de beslissingen over de 
toekomst van het woonzorgcentrum zal ook het dagverzorgingscentrum meegenomen worden. Een dagverzor-
gingscentrum wordt niet opgenomen door andere actoren in Dilbeek. Bijgevolg, wat N-VA betreft, mits de no-
dige functionele en financiële oplossingen, een taak voor lokaal bestuur. 
 
Inzake privatisering is vandaag geen enkele beslissing genomen. Dus neen die geruchten kloppen niet. Privati-
sering is trouwens een begrip dat vele ladingen dekt. Wat zou men dan privatiseren? Het personeel, de uitba-
ting, de zorg, het gebouw? Is onderbrengen in een zorgvennootschap ook privatiseren? Zijn de vzw’s uit de 
katholieke zuilen die woonzorgcentra uitbaten privé? Of reken je daar enkel de commerciële woonzorgcentra 
toe? Kortom, privatiseren, mocht het al aan de orde zijn, behoeft wel enige nuance en duidelijkheid. Sommige 
mensen stoken graag onrust onder het personeel door dergelijke uitspraken te doen. N-VA wil vooral rust en 
stabiliteit geven. Daarom hebben we ook onmiddellijk na de beslissing om de nieuwbouw niet uit te voeren 
700.000 euro vrijgemaakt voor grondige en noodzakelijke renovatie zodat zowel voor bewoners als voor het 
personeel de nodige waarborg werd gegeven dat we het woonzorgcentrum verderzetten. De werking van 
het woonzorgcentrum Breugheldal heeft bewezen dat de uitbating in eigen beheer een meerwaarde biedt voor 
die zorgbehoeften waar andere actoren minder op inzetten.  Intussen loopt het onderzoek in het kader van het 
meerjarenplan van de gemeente voor 2026-2031. N-VA wil een duidelijke oplossing voor WZC Breugheldal en 
zal inzetten op zowel het langer thuis laten wonen in de vertrouwde omgeving van ouderen, als op de residen-
tiële ouderenzorg. We focussen op zorg die andere aanbieders te weinig of niet aanbieden in onze gemeente. 
 
De gemeente moet een regierol opnemen met residentiële ouderzorg, residentiële ontwikkelaars en thuiszorg.  
Op die manier kunnen we de meest aangewezen woonvorm in elke levensfase creëren. Dat kan gaan van thuis 
blijven wonen met aangepaste thuiszorg, aangepaste hulpmiddelen tot de gespecialiseerde zorg in het kader 
van dementie of palliatieve zorgen. Vandaag doet iedereen zijn best, op zijn eigen eiland. Een lokale overheid 
heeft hier een rol te spelen om actoren samen te brengen. 
Ook in betaalbare zorg kan het lokale bestuur een rol spelen. Niet door zelf te doen aan een lagere prijs wat 
anderen doen, in de hoop ze hun tarief laten zakken. Net door in te zetten op wat andere aanbieders niet of te 
weinig kunnen doen, creëer je ruimte tot overleg inzake tarieven voor de financieel zwaksten. Waarom moet 
elk woonzorgcentrum dezelfde afdelingen uitbaten en dezelfde profielen aan boord hebben in tijden van per-
soneelsschaarste? Daar liggen voor N-VA de zorgwinsten voor het grijpen, mits structureel overleg.   
We ondersteunen ouderen om zo lang als mogelijk thuis te blijven wonen. We begeleiden hen in aanpassing 
van hun woning en het verkrijgen van subsidies. Tegelijk moeten we ook zorgen voor toegankelijke hulp in de 
nabijheid, de dorpen, de wijken, de zorgzame buurt. Zorgantennes in de brede zin van het woord kunnen hier 
een oplossing bieden.   
Gemeente Dilbeek werd uitgeroepen tot de eerste ‘zorgvriendelijke gemeente’ van Vlaanderen. Hiermee heeft 
het huidige bestuur het engagement genomen om een duidelijk zichtbaar gemeentelijk zorgbeleid te voeren, 
onder andere inzake eenzaamheid bij ouderen. 
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Op welke manier zien jullie het bevorderen van cultuurspreiding  

o.a. naar woonzorgcentra en andere minder evidente plaatsen? 
 

 

Blauw Dilbeek - Ons voorstel is om een uitgebreide bevraging te organiseren binnen het woonzorgcentrum, 
gericht op de behoeften, voorkeuren en frequentie van culturele evenementen. Op basis van de resultaten van 
deze bevraging kunnen vervolgens de nodige initiatieven worden genomen. 

 

 

Vlaams Belang - Wij staan voor een rijk, gevarieerd en breed cultuuraanbod voor alle leeftijden. Cultuur moet 
veel meer dan nu het geval is, naar de verschillende buurten worden gebracht en dus ook naar de woonzorg-
centra. Dit kan o.a. via een ruim streamingaanbod waarbij ingegaan wordt op de voorstellen die Cultuurconnect 
hiervoor doet maar ook op het uitzenden van eigen producties in de verschillende woonzorgcentra.   
 

 

N-VA Lijst van de burgemeester -  Net zoals we op andere vlakken aan cultuurspreiding doen. Op verschillende 
plaatsen in de gemeente wordt een aanbod gecreëerd door culturele verenigingen, door de gemeente zelf, of 
in samenwerking tussen beide. Het is niet de taak van de overheid om het culturele programma van woonzorg-
centra te vullen. We kunnen hen wel helpen en faciliteren zodat mensen die verblijven in woonzorgcentra maxi-
maal kunnen gebruikmaken van het bestaande cultureel aanbod.   
 

 

Vooruit Dilbeek - Heel simpel: met inspraak en hulp van de Dilbeekse verenigingen (toneelgroepen, dansgroe-

pen, …) het hele jaar door kleinschalige en “rondtrekkende” evenementen organiseren i.p.v. enkel en alleen 

tijdens de seniorenweek in de Westrand. 
 

 

Denk Dilbeek - Wij zetten in op cultuurparticipatie om zoveel mogelijk inwoners te bereiken. Onze bibliotheek 
en cultuurcentrum moeten weer voortrekkers worden in de regio en een broedplaats voor artistieke expressie 
in al haar vormen, maar ook voldoende dichtbij zijn voor alle inwoners door actief te zijn in onze dorpen en 
wijken. Daarvoor brengen we de drempels zoals bereikbaarheid, tijdstip en kostprijs in kaart en werken ze weg. 
We brengen cultuur ook naar de inwoners met activiteiten in onze dorpen en wijken maar ook in woonzorgcen-
tra en scholen.  
 

 

PVDA Dilbeek - We zorgen voor laagdrempelige culturele en ontspannende initiatieven voor senioren en on-
dersteunen de seniorenverenigingen maximaal. Senioren hebben recht op ontspanning en ontmoeting.  
We nemen initiatieven om eenzaamheid bij ouderen te voorkomen, op te sporen en tegen te gaan. Als we voor 
mensen in woonzorgcentra een uitgebreid en interessant cultureel aanbod willen voorzien, moet de gemeente 
bereid zijn daarin te investeren. Wij willen dat er een divers cultureel aanbod wordt aangeboden in de rusthui-
zen zelf, maar we willen ook voorzien in aangepast vervoer dat ouderen ophaalt en terugbrengt voor culturele 
activiteiten. 
 

 

Westrand wordt vandaag voor 2/3 bezet door de administratie hoewel het centrum op de 

eerste plaats bedoeld was voor verenigingen en voor cultuurbeleving. Is dat normaal? 
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N-VA Lijst van de burgemeester - N-VA is rationeel in dergelijke vraagstukken. Vandaag zijn heel wat perso-
neelsleden nog gehuisvest in Westrand omwille van verschuivingen in andere gemeentelijke sites die samen-
werking moeilijk maakten. We moeten onze medewerkers ook een plaats geven om te werken in de juiste om-
standigheden. Daarnaast moet ook gezegd dat de ruimtes die de verenigingen in staat moeten stellen aan cul-
tuurbeleving te doen, naar onze mening, grotendeels gevrijwaard zijn gebleven. Dat neemt niet weg dat West-
rand geen ‘kantoorgebouw’ is en het wat ons betreft ook niet zal worden. Binnen de gemeentelijke vastgoed-
strategie die we afgelopen twee jaar hebben uitgerold, kunnen we ook rekening houden met het ‘teruggeven’ 
van Westrand aan de Dilbeekse verenigingen. Daarom hebben we recent ook de opdracht gegeven als bestuur, 
tot renovatie van de laatste fase van de kasteelhoeve en het koetshuis. Dit zal op relatief korte termijn perspec-
tief bieden voor bijkomende werkplekken voor medewerkers.  Zo cre-
eren we opnieuw ruimte op andere plaatsen. 
 

 

Blauw Dilbeek - De verhouding van 2/3 lijkt ons sterk overdreven. Er 
moet een duidelijk onderscheid gemaakt worden tussen de admi-
nistratie van de culturele sector zelf en andere administratieve dien-
sten. Het gebruik door anderen situeert zich voornamelijk in de ver-
gadersfeer, al dan niet structureel. Voor zover wij weten, zijn er geen 
klachten ontvangen over een gebrek aan ruimte voor cultuurvereni-
gingen in de Westrand, en eventuele klachten die er waren, werden 
steeds opgelost. 
 

 

Vooruit Dilbeek - Vooruit vindt dit niet kunnen want volledig tegen 
de filosofie waarmee het gebouw gezet werd door architect Hoppen-
brouwers: het moest een open ontmoetingsplek worden voor alle in-
woners, een soort van “huis en thuis” voor groot en klein, jong en 
oud, … Dit moet voor Vooruit veranderen: geef de inwoners hun cul-
tuur- en ontmoetingshuis terug! 
 

 

Denk Dilbeek - Voor ons moet Westrand een echte ontmoetingsplek zijn. Ook tussen onze medewerkers die 
actief zijn in de sector en hun klanten. Maar in het administratieve gebruik van het gebouw is de slinger wat te 
ver doorgeslagen. De verdere renovatie van de kasteelhoeve en andere projecten bieden kansen om weer meer 
ruimte ter beschikking te stellen van verenigingen. Zo kan Westrand terug meer een broedplaats zijn voor ar-
tistieke expressie in al haar vormen. We bekijken ook hoe we de hele site, van bal-o-droom tot Dil’Arte kunnen 
opwaarderen en verbinden tot één levendige ontmoetingsplek die verbindt en inspireert.  
 

 

Vlaams Belang - Toen Westrand werd gebouwd, kreeg het als opdracht ‘een ware plaats van ontmoeting‘ te 

zijn. Het gebouw zou dus moeten bruisen van activiteiten en werd vooral gezet voor verenigingen, opvoeringen 

(ook van eigen verenigingen) en allerhande activiteiten. Sinds het grootste deel van het gebouw werd omgezet 

in bureaus voor de medewerkers van vrije tijd, voelt het doods aan het grootste deel van de tijd. Voor Vlaams 

Belang moet de ruimte terug aan de verenigingen en burgers worden gegeven volgens het oorspronkelijke doel 

zodat Westrand opnieuw zou leven.  
 

 

PVDA Dilbeek - De bezetting van het pand voor administratieve taken mag er niet voor zorgen dat er daardoor 

minder culturele activiteiten beschikbaar zijn. Anders is het beter aparte lokalen te voorzien. We betreuren het 

bovendien ten zeerste dat andere locaties zoals het Castelhof, wat een potentiële locatie is voor het uitvoeren 

van administratieve taken, de afgelopen jaren volledig verwaarloosd zijn geweest door het gemeentebestuur, 
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waardoor de renovatiekosten vandaag zo hoog oplopen dat de gemeente zelfs overweegt het Castelhof aan de 

privé te verkopen. Wij vinden dit niet kunnen. 

 

 

Hoe kan de gemeentelijke dienstverlening verbeterd worden  

voor personen die niet digitaal vaardig zijn? 
 

 

Denk Dilbeek - Wij gaan voor een klantgerichte gemeentelijke dienstverlening die toegankelijk, transpa-
rant en efficiënt is voor elke inwoner. En dit zowel digitaal als via persoonlijk contact. Naast een gebruiksvrien-
delijk digitaal platform met onlinemogelijkheden, moet er voldoende ruimte blijven voor persoonlijk (fysiek of 
telefonisch) contact, vooral voor wie niet digitaal vaardig is. Waar relevant betekent dit ook dat we sommige 
diensten mobiel willen aanbieden in onze dorpen en wijken.  We willen die persoonlijke dienstverlening verbe-
teren. Dit kan door de openingsuren uit te breiden en naast werken op afspraak ook vrije momenten toelaten. 
Maar ook door het garanderen van telefonische bereikbaarheid van diensten tijdens de kantooruren en het 
waarborgen van een klantvriendelijke houding bij alle medewerkers. Ook het aanstellen van een ‘vliegende 
ambtenaar‘ die specifieke doelgroepen bezoekt of mobiele diensten kan aanbieden in de dorpen en wijken, 
behoort voor ons tot de mogelijkheden. We maken het voor de burgers ook duidelijk waar ze met welke vragen 
terechtkunnen en welk team voor wat verantwoordelijk is.  
 

 

Vooruit Dilbeek - In het programma van Vooruit Dilbeek 
pleiten we voor het dichten van de digitale kloof door on-
dersteuning van digihelpers, maar ook door het opnieuw 
toegankelijk maken van de gemeentediensten zonder digi-
tale afspraak, op specifieke dagen 
 

 

N-VA Lijst van de burgemeester - De trein van digitalisering 
gaan we niet stoppen. De toekomst moet gericht zijn op di-
gitale vaardigheden verwerven. We moeten mensen stap 
voor stap leren hoe de verschillende apps en tools te ge-
bruiken. Dat dit kan, bewijzen heel wat projecten als pc-
buddy’s, vrijwilligers die ouderen leren omgaan met een ta-

blet voor hun bankverrichtingen enz. Waar we wel nog heel wat stappen te zetten hebben als gemeente is het 
toegankelijk maken van onze dienstverlening voor mensen met een functiebeperking. Zo moet de Dilbeek-app 
en -website worden uitgerust met AI-toepassingen die het mogelijk maken om informatie te consulteren voor 
zowel mensen met auditieve als visuele beperkingen. Inzake diensteverlening voor mensen die motorisch be-
perkt zijn of zich moeilijk naar centrale diensten kunnen begeven, zetten we opnieuw het concept van ‘zorgan-
tennes’ in de brede zin voorop, waar we met digitale communicatiemiddelen quasi elke vraag instant kunnen 
beantwoorden. Het is dus geen kwestie van gemeentelijke dienstverlening aan te passen aan wie niet digitaal 
vaardig is. Wel om ervoor te zorgen dat iedereen de basiscompetenties bezit om met digitale tools aan de slag 
te gaan. 
 

 

PVDA Dilbeek - Wij vinden dat elke vorm van dienstverlening van de gemeente ook fysiek verkrijgbaar moet 
zijn, anders sluiten we een groot deel van onze bevolking uit. Daarom gaan we voor publieke diensten met 
mensen aan een loket. 
 

 

Blauw Dilbeek - Voor inwoners van Dilbeek die op een of andere manier al in contact zijn gekomen met diensten 
van het OCMW of aanverwante diensten, is er steeds bijstand beschikbaar. Een typisch voorbeeld hiervan is de 
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ondersteuning bij aanmeldingen en inschrijvingen voor het lager- en kleuteronderwijs in Dilbeek, die enkel di-
gitaal verlopen. Daarnaast kan de gemeente perfect cursussen promoten en subsidiëren die toegankelijk zijn 
voor inwoners die (nog) niet over de nodige digitale vaardigheden beschikken en deze willen ontwikkelen.  

 

 

Vlaams Belang - Wij staan voor dienstverlening op maat van elke burger. Zo moet er een centraal (in de kas-
teelhoeve) en bemand infopunt komen waar alle burgers terechtkunnen met al hun vragen over de gemeente-
lijke dienstverlening en waar ze ook alle hulp krijgen bij digitale problemen met aanvragen en dergelijke. Dit 
moet geopend zijn tijdens de werkuren maar ook op zaterdagvoormiddag. Daarnaast moet het bestuur veel 
meer middelen inzetten voor ondersteuning en opleiding in digitale middelen aangezien 46% van de bevolking 
digitaal kwetsbaar is. Hierbij denken we aan gratis ondersteuning via Digipunten minstens 1 maal per week, 
meer smartcafés en een uitleendienst van computermateriaal voor de meest kwetsbaren. Ook een Bibliobus 
die naar de verschillende wijken gaat met een boekenaanbod en ook telkens een medewerker van burgerzaken, 
kan hiervoor een belangrijke meerwaarde zijn.  
 

 

Woningen van ouderen voldoen vaak niet aan de huidige normen. In welke mate kan hulp 
worden geboden om aanpassingen mogelijk te maken zodat zij zo lang mogelijk 

 in hun eigen woning kunnen blijven? 
 

 

Imagin, Christiaan Verhelst - Ik heb het niet zo voor bejaardenkazernes. Wel voor ten top gedreven inclusieve 
woonvormen met alle gradaties van zorgbehoefte en navenante voorzieningen. Dit zijn verzamelingen kleinere 
eenheden met kamers en zorgflats tussen de gezinnen met echte cafés voor iedereen, ook met internetcafés 
waar gelijktijdig bankverrichtingen gebeuren, dit alles in en aansluitend bij de levende kernen en bij openbaar 
vervoer. De aanwezigheid van ouderen in het 'dorp' is bovendien van onschatbare waarde. 
Het actualiseren van hun woningen is maatwerk. Om het extreem 
te stellen: laat oma verder koken aan de kachel waarmee ze met-
een de ruimte verwarmt die ze nodig heeft en pak nu alleen dat 
gedeelte aan.  
 

 

Denk Dilbeek - Wij willen in Dilbeek een brede waaier aan moge-
lijkheden bieden aan ouderen wanneer volledig zelfstandig wo-
nen moeilijk wordt. Dat start bij zorgzame buurten waar ouderen 
zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen met steun van infor-
mele (zelfzorg, mantelzorg, …) en formele zorgverleners (thuis-
verpleging, …).  We willen inzetten op inclusief wonen en leef-
baarheid waarbij we zorgen voor voldoende aangepaste en toe-
gankelijke woningen voor ouderen en mensen met een beperking 
door levensloopbestendig bouwen en renoveren te stimuleren. 
We willen eigenaars daarbij ondersteunen via renovatiecoaches 
die hen kunnen advies geven en begeleiden. Daarnaast willen we 
ook kansen geven aan alternatieve en gemengde woonvormen zoals cohousing, zorgwonen, singles-woningen, 
… die mensen verbinden en waar dankzij gedeeld gebruik van ruimte meer mogelijk is met minder middelen. 
 

 

Vlaams Belang - Het is de wens van de meeste ouderen om zo lang mogelijk thuis te kunnen blijven wonen. 
Daarom moet er blijvend voorzien worden in een aanbod aan thuismaaltijden, thuisverzorging, enz. De ge-
meente moet daarnaast ook de nodige raad geven bij de eventuele aanpassingen aan woningen, evenals alle 
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mogelijke premies doorgeven die hiervoor kunnen worden aangevraagd.   
 

 

N-VA Lijst van de burgemeester - Voor N-VA is het één van de 9 concrete maatregelen in ons welzijnspro-
gramma: we ondersteunen ouderen om zo lang als mogelijk thuis te blijven wonen. We begeleiden hen nu al in 
de aanpassing van hun woning en het verkrijgen van subsidies. Die ondersteuning kan informatief zijn inzake 
de verschillende Vlaamse en provinciale premies indien een familielid de nodige aanvragen kan begeleiden. 
Maar ook het begeleiden van ouderen en families om effectief de juiste premies aan te vragen, de juiste finan-
ciering, keuzes te maken in hulpmiddelen of aanpassingen en de administratieve zaken ter harte nemen. Andere 
voorstellen die we doen voor het langer thuis kunnen wonen is het afstemmen van alle vormen van thuiszorg, 
zorgwonen of gelijkaardige vormen, hulp aan huis tot een combinatie van thuis wonen met dagbesteding via 
het lokaal dienstencentrum. 
 

 

Vooruit Dilbeek - De gemeente heeft hier weinig hefbomen zelf in handen. Er moet wel onderzocht worden of 
gerichte steun voor dergelijke renovaties door de gemeente mogelijk is, mits het beding dat gedane investerin-
gen door de gemeente kunnen gerecupereerd worden bij de verkoop van het pand. 
 

 
Blauw Dilbeek - Bij huurwoningen bestaat er momenteel een georganiseerde verplichting voor eigenaars om 
te renoveren en hun panden aan te passen aan de geldende normen. Bij oudere eigenaars die zelf in hun woning 
wonen, ligt dit uiteraard gevoeliger en is het moeilijker om dit aan te pakken. Hoe kan de gemeente objectieve 
criteria vastleggen om in te grijpen? Moet er gekeken worden naar de aard van de gebreken of naar de financi-
ele situatie van de eigenaar? Welke gemeentelijke budgetten zijn daarvoor beschikbaar of noodzakelijk? Het is 
makkelijker om de vraag te stellen dan om ze te beantwoorden. Eender welk initiatief zal vooraf moeten gaan 
aan een grondige studie. En zelfs als je een jaarlijks budget zou voorzien om deze noden aan te pakken, hoe ga 
je dan bepalen aan wie en hoe dit budget wordt toegekend? 
 

 

PVDA Dilbeek - Het is belangrijk dat je als oudere kan blijven wonen waar je wilt. Daarom willen wij investeren 
in betaalbare publieke dienstverlening voor ouderen die thuis wonen zoals thuisverpleging, huishoudelijke en 
administratieve hulp, boodschappenhulp en de levering van maaltijden. 
We willen ouderen ook niet afsnijden van hun sociaal netwerk en willen hun een plaats geven in de wijken en 
het verenigingsleven. Daarnaast willen we de gemeente verplichten om 75-plussers thuis minstens tweemaal 
per jaar te bezoeken om eenzaamheid aan te pakken, zoals dat al gebeurt in Denemarken. 
We werken ook aan een netwerk van buurthuizen die inzetten op het uitbouwen van sociale netwerken, op 
ontmoeting en activiteiten. 
Ten slotte voldoen vele woningen niet aan de huidige normen. Het probleem vandaag is echter dat die verant-
woordelijkheid bij de mensen zelf wordt gelegd, die niet altijd het geld hebben om te renoveren. Daarom is het 
belangrijk dat we als gemeente in kaart brengen welke woningen in aanmerking komen voor renovatie, en deze 
zoveel mogelijk ondersteunen. Het huidige bestuur neemt deze taak niet op zich. Ook vele sociale woningen 
worden niet genoeg onderhouden. Vele mensen kampen met problemen, zoals vocht in huis of slechte isole-
ring, en de gemeente biedt geen enkele hulp of ondersteuning aan. Het is zo ver gekomen dat vele sociale 
woningen vandaag zelfs niet meer bewoonbaar zijn en leeg staan, terwijl we juist nood hebben aan betaalbare 
en deftige woningen. Als we meer kwalitatieve sociale woningen kunnen aanbieden aan ouderen en werkende 
mensen, haalt dat bovendien druk weg van de private huurmarkt. 
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